
 

 

Høringsuttalelse fra Naturvernforbundet i Malvik – søknad om tillatelse til bygging av 

Verksfossen minikraftverk og nedleggelse av dam i Foldsjøen. 

 

Naturvernforbundet i Malvik går imot Meråker Bruks forslag om å bygge minikraftverk ved utløpet av 

Foldsjøen. 

Vi ønsker spesielt å utdype følgende punkter: 

 Homla som vernet vassdrag 

Homla og skogbeltet langs elva er et av ytterst få områder i Malvik som er vernet. Den 

viktigste verneverdien i området er arter tilknyttet fossesprøyt i Storfossen og Dølafossen, 

disse har nasjonal verneverdi. Utbygging og regulering av vassdraget vil medføre at naturlige 

variasjoner i vannstandsnivå vil kunne forsvinne, noe som vil ha en ukjent, og i verste fall 

fatal effekt på det svært unike artsmangfoldet i tilknytning til Storfossen og områdene 

nedstrøms.  

 

 Fugleliv, vannspeil og landskapsendringer  

I rapporten «Forekomst av vannfugl i ferskvann i Malvik Kommune» (Bangjord og Bangjord, 
2016) trekkes Foldsjøen fram som den klart rikeste ferskvannslokaliteten for vannfugl i 
kommunen. Tilsammen er 26 arter av vannfugl observert, hvorav 12 arter er bekreftet 
hekkende, og åtte arter er trolig eller mulig hekkende. I overkant av 70 par vannfugl hekker 
ved Foldsjøen.  
 
Naturvernforbundet i Malvik er ikke fornøyd med Meråker Brug sitt andre alternativ, 
nedleggelse av demning og senkning av vannspeilet til kote 204. Dette alternativet vil føre til 
store landskapsendringer og påvirke leve og hekkeområder til alt dyreliv langs og i Foldsjøen. 
De negative konsekvensene er innlysende. Naturvernforbundet i Malvik mener alternativet 
er kynisk og dårlig utredet. Vi ber om at flere alternativer må utredes og som i større grad tar 
hensyn til landskapsendringer, samt livet i og langs sjøen.  
 

 Kritisk for laks og sjøørret i Homla 
Homla er en elv som allerede er sterkt berørt av den nasjonale nedgangen av laks og sjøørret. 
Dette er godt dokumentert gjennom fangstrapporter og gytefisktellinger gjennom flere år. 
Situasjonen er så ille at Homla har vært fredet for fiske ved flere anledninger de siste årene. 
Vitenskapelig råd for lakseforvaltning vurderer situasjon for elva som svært dårlig i en fersk 
rapport («Klassifisering av 148 laksebestander etter kvalitetsnorm for villaks», 2017). 
Naturvernforbundet i Malvik mener en regulering av vassdraget vil være det samme som å 
gamble med Homla som lakseelv, noe som ikke kan tolereres.  
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